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Protokół Nr 18 
z  posiedzenia osiemnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 26.04.2012r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w sali Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Radny nieobecny usprawiedliwiony – Stanisław Posieczek 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembleski 
5. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina  
5. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  
    Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
7. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku  - Leszek Śmigiel 
8. Zastępca Komendanta Państwowej Straży Pożarnej 
    w Sępólnie Krajeńskim     - Maciej Suchomski 
9. Prezes Zarządu Gminnego OSP w Więcborku  - Teresa Dropinska 
10.Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
     Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami - Michał Bąk 
11.Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
     i Dróg       - Tomasz Fifielski 
12. Radny Sejmiku Wojewódzkiego    - Marek Witkowski 
13.Radny Rady Powiatu     - Andrzej Chatłas 
14.Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
15.Sołtys sołectwa Witunia     - Maria Łańska 
16. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
 
 Porządek obrad przewidywał: 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przyjęcie protokółu z XVII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Ocena sytuacji na odcinku bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie 

gminy Więcbork. 
8. Przyjęcie Informacji Prezesa Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych  

w Więcborku dotyczącej wydatkowania środków finansowych z budżetu Gminy  
w rozbiciu na poszczególne jednostki na rok 2012. 

9. Informacja Kierownika referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg o stanie dróg po 
sezonie zimowym oraz planowanych założeń zmierzających do poprawy na tym odcinku. 

10. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  
i demograficznej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 
„Energia jest w nas” na lata 2012 - 2013 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Więcborku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  
w Więcborku. 

14. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę udziałów w nieruchomościach 
zabudowanych. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
na lata 2012 – 2015. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012. 
17. Przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: 
„Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork”. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w ulicach Brzozowej i Lipowej w Więcborku”. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie. 
 
 
Ad. 3   Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XVII sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie zgłoszono 
konieczności naniesienia poprawek. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili 
obecnej ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 
 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
4.04.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka w celu 
zapoznania się z raportem dotyczącym możliwości odzyskania kwot VAT. W spotkaniu 
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uczestniczyli: Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Przewodniczący RM, 
Skarbnik Gminy, Przedstawiciel Firmy realizującej zlecenie. 
Tego samego dnia Przewodniczący RM uczestniczył w spotkaniu przedstawicieli czterech 
gmin powiatu sępoleńskiego : Więcbork, Sępólno Krajeńskie, Kamień Krajeński, Sośno. 
Celem spotkania było omówienie spraw związanych z przygotowaniami do wprowadzenia  
w życie przepisów ustawy „śmieciowej”. 
5.04.2012r. – Spotkanie Burmistrza Więcborka z Prezydium RM. W trakcie omówiono 
bieżące sprawy dotyczące gminy w tym dotyczące Sali gimnastycznej w Sypniewie. 
13.04.2012r. – udział w uroczystości jubileuszu 100 lat życia mieszkanki Runowa 
Krajeńskiego p. Anastazji Bzdawka. 
16.04.2012r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych przy udziale środków 
unijnych w ramach zagospodarowania terenu przylegającego do jeziora.   
18.04.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka  w sprawie 
dotyczącej ustosunkowania się do projektu dokumentacji modernizacji Targowiska 
Miejskiego. Skład Zespołu: Burmistrz Więcborka, zastępca Burmistrza Więcborka, 
Kierownik Referatu Inwestycji /…/, Skarbnik Gminy, Przewodniczący RM, Projektant. 
19.04.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka w składzie: 
Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Skarbnik Gminy, Dyrektor BOOS. 
Spotkanie dotyczyło przygotowania projektu programu oszczędnościowego w dziale 
oświacie.  
23.l04.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu RM oraz posiedzeniu 
Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego oraz 
Inwentaryzacji i Handlu RM. 
24.04.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
25.04.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodniczący RM brał udział w bieżącym załatwianiu 
spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
 
 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
30.03.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Jastrzębiec. 
31.03.2012r – udział w wystawie Stołów Wielkanocnych w Sępólnie Krajeńskim. 
3.04.2012r. – wyjazd do Torunia na spotkanie Marszałka z samorządowcami. Spotkanie 
zapoczątkowało cykl spotkań w sprawie zagospodarowania przestrzennego województwa 
Kujawsko – Pomorskiego. 
4.04.2012r. – Wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych.  
W tym samym dniu odbyło się również spotkanie, podczas którego omawiano kwestie 
dotyczące zmian w związku z wprowadzeniem tzw. ustawy „śmieciowej”. 
5.04.2012r. – spotkanie Burmistrza Więcborka z Prezydium Rady Miejskiej, gdzie oprócz 
bieżących spraw rozmawiano w temacie inwestycji budowy sali gimnastycznej, w Sypniewie. 
Prezydium w sposób pozytywny odniosło się do pomysłu przeprojektowania Sali 
gimnastycznej w Sypniewie na mniejszą. 



4 
 

10.04.2012r. – udział w spotkaniu, podczas którego nastąpiło przekazanie rzeczki Orla. 
Pobocza tej rzeki, jak się okazuje, należą do Zarządu Melioracji natomiast koryto główne jest 
własnością Gminy. W związku z tym, ze to Zarząd jest odpowiedzialny za te cieki nastąpiło 
wspomniane powyżej przekazanie.   
Tego samego dnia Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu, które odbyło się  
w Tucholi, a dotyczyło ono gospodarki odpadami. Była to kontynuacja tematu związanego  
z ustawa „śmieciową” w poszerzonym składzie / Burmistrz Tucholi, Burmistrz Koronowa, 
Wójt Kęsowa /. 
18.04.2012r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
Głównym celem spotkania był kwestie dotyczące przejazdu pod wiaduktem do Wituni. 
Powstał projekt, do którego Gmina w grudniu złożyła zastrzeżenia. Spowodowały one 
wstrzymanie realizacji projektu i konieczność dokonania dodatkowych uzgodnień, miedzy 
innymi z Agencją Nieruchomości Rolnych. 
20.04.- 23.04.2012r. – udział w szkoleniu BHP. 
24.04.2012r. – udział w konferencji zorganizowanej przez Banki Spółdzielcze.  
25.04.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku, podczas którego pozytywnie zaopiniowano zamysł przeprojektowania 
koncepcji sali gimnastycznej w Sypniewie oraz zasugerowano zorganizowanie spotkania  
z projektantem, co zostanie zrealizowane w najbliższym czasie.  
 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Andrzej Wenda zgłosił brak właściwego oznakowania na drugim skrzyżowaniu 

drogi powiatowej z Iłowa w kierunku na Sypniewo, co powoduje dezorientację 
kierowców. 
- Zwrócił się też do Rady i Burmistrza Więcborka o przyspieszenie prac zmierzających 
do wyłączenia zapisu obowiązującego w rozporządzeniu  dotyczącym Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego, odnośnie budowy domów w pobliżu zbiorników wodnych.  

2. Radny Roman Mroczkowski prosił o wyjaśnienie, czym kierował się Burmistrz 
Więcborka przy zawetowaniu budowy boiska „ORLIK”  przy Szkole Podstawowej  
w Więcborku. Nie było to chyba spowodowane brakiem zabezpieczenia ze strony Urzędu 
Marszałkowskiego, ponieważ taki brak zabezpieczenia finansowego nie zaniechał starań  
o budowę hali sportowej przy Szkole Podstawowej w Sypniewie. Interpelacja została 
złożona również w formie pisemnej. 

3. Radny Szymon Grabinski mówił o natężeniu hałasu w okolicach ulicy Gdańskiej  
i Satrodworcowej w związku z usytuowanymi w tej lokalizacji dwoma firmami. Prosił  
w związku z tym o pomoc Burmistrza Więcborka, w ustaleniu, czy firmy te nie 
przekraczają uprawnień w zakresie dopuszczalnych norm poziomu hałasu. Według tego, 
co sam sprawdzał poziom ten wynosi ponad 65 decybeli / dB /  przez 8 godzin w ciągu 
dnia, a teren ten obowiązuje zapis zabudowy o charakterze działalności i usług  
nieuciążliwych. Radny doprecyzował, że chodzi tu o Firmy „Hurt- Trans KAWIKO” oraz   
działalność prowadzoną przez Państwo Szcześniak. 

4. Radny Mariusz Wobszal z uwagi na obecność Kierownika Posterunku Policji  
w Więcborku wnioskował, by patrole zwracały baczniejszą uwagę na kierowców 
parkujących w miejscach zakazu zatrzymywania się i postoju. Wskazał tu szczególnie na 
ulicę Złotowską oraz ulicę Mickiewicza w pobliżu „POLO Market”. 

 
Ad. 7 Ocena sytuacji na odcinku bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie 
gminy Więcbork. 
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a) Posterunek Policji w Więcborku – Kierownik Posterunku Policji p. Leszek Śmigiel 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Uzupełnieniem złożonej informacji było odczytanie pisma Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Bydgoszczy dotyczącego propozycji do strategii Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego na lata 2014 – 2020. W związku z nowym okresem programowania środków 
unijnych na te lata Zarząd Województwa Kujawsko – Pomorskiego przystąpiło aktualizacji 
Strategii. Treść tego dokumentu ma powstawać w ścisłej współpracy z  samorządami  
i instytucjami wszystkich szczebli oraz partnerami społecznymi gospodarczymi. Zaplanowano 
serię spotkań w powiatach oraz spotkania w grupach tematycznych. Ponieważ dotychczasowa 
Strategia marginalizowała kwestie zapewnienia bezpieczeństwa publicznego, jako istotnego 
czynnika mającego wpływ na społeczny i gospodarczy rozwój regionu wskazano, iż 
niezadawalająca skuteczność działania służb stojących na straży bezpieczeństwa i porządku 
publicznego sprzyjała rozpowszechnianiu się niepożądanych zjawisk społecznych rodzących 
poczucie szeroko rozumianego zagrożenia poczucia bezpieczeństwa. Ekonomicznego  
i fizycznego. Środkami zaradczymi określono tu: uruchomienie programów informacyjno- 
prewencyjnych, w tym inicjujących współdziałanie obywateli na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa, uruchamianie systemów monitoringu zagrożeń porządku publicznego  
i odnośnych interwencji, poprawę wyposażenia służb porządkowych i zintegrowanego 
ratownictwa  medycznego, pożarowego i technicznego. Ponadto z pisma wynikało, ze 
Komenda Wojewódzka zamierza położyć duży nacisk na uwidocznienie zagadnienia 
bezpieczeństwa publicznego w strategicznych dokumentach województwa kujawsko- 
pomorskiego stąd też komendanci poszczególnych jednostek będą uczestniczyć  
w spotkaniach dotyczących przygotowania Strategii  zgłaszając propozycje dotyczące sfery 
bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że z pewnością w Więcborku przydałaby się 
większa obsada Posterunku Policji, co przełożyłoby się na większe bezpieczeństwo. Duże 
straty odnotowywane są w mieniu gminnym, a miał tu na myśli połamane ławki, lampy, 
wybite szyby itp. Gros z tych spraw nie jest zapewne w ogóle zgłaszana ale prawie, 
codziennie zaobserwować można akty wandalizmu tego typu. Więcej patroli na pewno 
znacznie ograniczyłoby te zjawiska, więc dużą rolą Kierownika Posterunku byłoby 
wzmożenie  starań o zwiększenie ilości policjantów na terenie gminy Więcbork. 
 
Radny Jan Antczak ponowił prośbę o to, by policjanci od czasu do czasu odwiedzali 
sołtysów. Wspomniał również, że w informacji nie odnotowano jednego zdarzenia  
z uszkodzeniem ciała, które miało miejsce w roku ubiegłym,  w Runowie Krajeńskim. 
 
Kierownik Posterunku  odnosząc się do powyższego mówił, że przedstawione dane zostały 
sporządzone przez jego poprzednika, być może było też tak, że rzeczywiście zdarzenie miało 
miejsce ale statystycznie odnotowywany jest efekt końcowy zdarzeń i ostatecznie zostało ono 
inaczej zakwalifikowane. 
 
Radny Waldemar Kuszewski przywołał kwestię poruszoną już na początku sesji, dotyczącą 
niewłaściwego parkowania - w miejscach niedozwolonych. Zwrócił się również z prośbą  
o baczniejszą obserwację przez patrole policji punktów sklepowych na terenie miasta i gminy 
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Więcbork wokół których gromadzą się młodzież kupując i spożywając alkohol, unikając tym 
samym późniejszych niemiłych incydentów.  
 
Kierownik Posterunku mówił, że od samego początku planowania służb popołudniowych 
policjantom wyznaczono zadania / dokładnie na tych ulicach, o których wspomniano  
w interpelacji / kontroli miejsc, gdzie można zaparkować niezgodnie z przepisami. 
 
Radny Szymon Grabinski  zapytał, czy ulica Wągrowskiego w Więcborku jest drogą 
gminną. 
 
Tak – odpowiedziała Zastępca Burmistrza.  
 
Kontynuuj ąc radny wskazał, że zgłoszono się do niego z pytaniem, co zrobić, kiedy 
niektórzy z mieszkańców tejże ulicy nagminnie stawia na tejże drodze drzewo i składuje je 
tam nawet do kilku tygodni.  Czy zgłaszać zajecie pasa drogowego na policję? Czy wpierw do 
Urzędu Miejskiego? Trudno im samym poradzić sobie z tym problemem. 
 
Kierownik Posterunku  przyznał, że nie wie jeszcze, gdzie konkretnie ta ulica w Więcborku  
się znajduje ale na pewno wiedzę ta uzupełni. Co zaś do przedstawionej sytuacji, to zawsze 
fakt taki można zgłosić na policję, która odnotuje go / niekoniecznie wyciągając restrykcje /  
i zgłosi do właściciela drogi. Przedstawiona sytuacja jest naruszeniem jakiegoś porządku 
prawnego i winna być na pewno niezwłocznie przekazana policji. 
 
Przewodniczący RM  podał przykład aktu wandalizmu do jakiego doszło w ubiegłym roku  
w Sypniewie, gdzie połamanych zostało pięć ozdobnych świeżo posadzonych drzewek  
o wartości ok. 1.000,00 zł. Sprawa zgłoszona została Policji ale efekt działań nie dał 
oczekiwanych rezultatów. W tym przypadku, chociażby z uwagi na aspekt społeczno- 
wychowawczy, należałoby winnych ukarać nie dając bezczynnością przyzwolenia, czy też 
akceptacji dla podobnych zachowań, a tak się nie stało. Trudno uwierzyć, że Policja nie ma 
tyle sprytu, czy też wypracowanych takich metod, by nie dojść prawdy i winnych ukarać. 
Zastanawiał się, czy nie jest tak, że Policja z uwagi na nie wysoką kwotę zniszczeń pewne 
rzeczy po prostu „sobie odpuszcza”? Zaznaczył, że jest to jedynie jeden z niewielu 
przykładów na bezkarne niszczenie mienia, które ma służyć społeczeństwu. 
 
Kierownik Posterunku powiedział, że nie chciałby tłumaczyć kolegów ale domyśla się, że 
zdarzenie zostało zgłoszone, a postępowanie umorzono z powodu nie wykrycia sprawcy. 
Jednakże z przedstawionej analizy wynika, że jednak udaje się część z tych spraw rozwikłać. 
Sposoby i metody pracy na pewno są ale skuteczność procedur często „rozbija się” właśnie  
o kontakt ze społeczeństwem, które boi się ujawniać tego, co wie upatrując w tym 
konsekwencji osobistych. Możliwości ominięcia pewnych czynności typu przesłuchanie 
oczywiście są ale wpierw musi się znaleźć osoba, która posiada  pewne istotne informacje  
w danej sprawie. Wówczas jest możliwość wypracowania takich metod pracy, aby osoba 
informująca nie figurowała w żadnych dokumentach. 
 
Przewodniczący RM apelował, by Policja zwróciła większą uwagę na te być może drobne 
sprawy. 
 
Kierownik Posterunku  obiecał, że zrobi wszystko, by każda sprawa traktowana była równo  
i z jednakową dążnością do wykrycia sprawcy. Zapewnił też, że Policja nie mierzy ważności 
spraw wysokością szkody i równo traktuje te na wartość 300,00 zł i  30.000,00 zł. Jedynie 
wykroczenie ścigane jest do wartości 250,00 zł. 
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Radny Kuszewski ponownie zabierając głos nawiązał do swojej wcześniejszej wypowiedzi 
pytając, jak wygląda kwestia sprzedaży alkoholu nieletnim tzn. czy np. w ubiegłym roku 
policja przeprowadzała jakieś akcje typu „sprzedaż kontrolowana”, bądź też, czy jest coś 
takiego planowane. Kiedyś temat ten był już poruszany ale praktycznie efektów tego nie było, 
stąd pytanie, czy ewentualnie  Policja jakieś działania w tym kierunku zamierza podjąć. 
Poruszany temat dokonywanych zniszczeń i ponoszonych szkód  w dużej mierze dotyczy 
młodzieży nieletniej, która w większości sama kupuje alkohol. 
 
Radny Mariusz Wobszal dopytywał, jak Komendant widzi współpracę ze szkołami. 
 
Kierownik Posterunku w pierwszej kolejności odpowiedział na pytanie radnego 
Kuszewskiego informując, iż na dzień dzisiejszy nie ma zaplanowanych żadnych akcji 
dotyczących sprzedaży alkoholu osobom nieletnim. Jest to stałe  zadanie przydzielone 
patrolom w służbie oraz dzielnicowym danego rejonu. Jest to w ich zakresie obowiązków, by 
na bieżąco utrzymywać kontakt z właścicielami, bądź pracownikami punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych i dokonywać kontroli tychże obiektów. Na każdej służbie wyznaczone 
jest tzw. „miejsce zagrożone” i między innymi są to miejsca, o których mówił radny. Patrol 
musi się w tym miejscu znaleźć o określonej godzinie i dokonać kontroli. Niekiedy czynność 
ta nie zostaje zrealizowana, bo akurat zachodzi inne zdarzenie, na miejscu którego musi 
pojawić się patrol, niemniej zadanie takie wpisane jest w zakres obowiązków. Jeżeli chodzi  
o współpracę ze szkołami, to  jest ona ściślejsza niż dotychczas. Poprzednik obecnego 
Kierownika zajmuje obecnie stanowisko eksperta ds. nieletnich i znając tutejszy teren  
i charakter szkół już w tej chwili planuje spotkania w placówkach oświatowych.  
W spotkaniach tych oprócz wspomnianego uczestniczyć będzie również dzielnicowy  
z danego terenu. 
 
Radny Jan Antczak przypomniał, że w Gminie funkcjonuje Gminna Komisja  
ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w skład której wchodzi również Policjant. 
Spotkania odbywają się również w szkołach.  
 
Sołtys sołectwa Witunia mówiła o ulicy Wybudowanie, która usytuowana jest przy drodze 
wojewódzkiej.  Przy tej ulicy zlokalizowany jest przystanek, z którego dzieci rozwożone są 
do szkół, natomiast kierowcy samochodów osobowych przemierzający ten odcinek drogi  
nagminnie łamią przepisy o dozwolonej szybkości jazdy. Sugestia Pani Sołtys było częstsze 
wyznaczanie tego miejsca jako punktu kontrolnego dla policji drogowej. 
 
Wicestarosta Powiatu zabrał głos jako mieszkaniec gminy Więcbork w sprawie 
bezpieczeństwa i punktów parkingowych w  Więcborku. W kontekście zapowiadanych prac 
związanych z realizacją inwestycji przebudowy więcborskiego Rynku – rewitalizacji centrum 
Więcborka, zwrócił się z prośba do władz Gminy oraz samorządowców, by na czas zmiany 
organizacji ruchu dać informację o możliwych miejscach postojowych. Jest to tym bardziej 
istotne, że Więcbork jest miejscowością turystyczną i ta informacja będzie szczególnie ważna 
dla osób z zewnątrz. Warto, zatem pomyśleć o zlokalizowaniu takiej wiadomości w pobliżu 
Urzędu Miejskiego i Rynku, gdzie w pobliżu można zaparkować auto. Ułatwi to przede 
wszystkim bezpieczeństwo i komfort przemieszczania się przejezdnym oraz turystom podczas 
zmiany organizacji ruchu na czas planowanej przebudowy centrum miasta. 
Radny Ireneusz Balcer uważał, że prowadzi się wiele dyskusji na temat młodzieży ale  
w jego odczuciu tak naprawdę nikt nie chce na poważnie zająć się problemem spożywania 
alkoholu przez osoby młode i bardzo młode tak w Gminnie, jak i w Powiecie. Są miejsca  



8 
 

w powiecie, które znają wszyscy i wiedzą, że tam właśnie młodzież nabywa i spożywa 
alkohol i nic z tym się nie robi. 
 
Radny Grabinski chciał, by Kierownik Posterunku odniósł się do informacji, która pojawiła 
się w mediach o likwidacji posterunków policji. Pytał, czy istnieje obawa, że będzie to 
dotyczyło również więcborskiej jednostki. 
 
Gwarancji nie dam, bo nie ja jestem decydentem w takich sprawach ale na dzień dzisiejszy 
nie mam informacji, by były takie plany. Wręcz przeciwnie – stwierdził Kierownik 
Posterunku.  
 
Radny Wilczyński zwrócił uwagę na to, że od momentu uruchomienia głównego Przystanku 
Autobusowego na ulicy Gdańskiej w Więcborku spora część autobusów nie robi objazdu 
tylko przejeżdża przez centrum miasta. Prosił, by policja się tej sytuacji przyjrzała. 
 
Kierownik Posterunku podziękował za tą informację, bo jest to zupełnie nowy sygnał  
o nieprawidłowościach. Jest to istotne i oczywiście zostanie to uwzględnione w planie 
przyszłych służb. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
b) Powiatowa Komenda Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim – 

Zastępca Komendanta Powiatowego p. Maciej Suchomski. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
 Ta część nie wywołała dyskusji radnych 
 
Ad. 8 Informację dotyczącą wydatkowania środków finansowych z budżetu Gminy  
w rozbiciu na poszczególne jednostki na rok 2012 przedstawiła Prezes Zarządu Gminnego 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Więcborku p. Teresa Dropinska. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski uważał, że po przeanalizowaniu przedłożonych materiałów 
wszyscy radni dostrzegają dużą potrzebę zakupu samochodu bojowego  dla jednostki OSP  
w Więcborku. Nie chciałby wracać w tym miejscu do historii rozmów, jakie w temacie 
zakupów samochodów toczyły się dotychczas ale zestawienia odnoszące się do ilości 
wyjazdów jednostki, w tym tych przede wszystkim do pożarów, jednoznacznie  mówią o tym, 
że samochód ten jest niezbędny. Ponadto radny odniósł się do danych informacji, w których 
odnotowano, że do 15 kwietnia 2012 roku więcborska jednostka OSP uczestniczyła w 31 
zdarzeniach, natomiast Sypniewo w 2012 roku wyjeżdżało 1 raz do pożaru, 1 raz do płukania 
deszczówki. W dalszej części zestawienia w paragrafie 4210 wyszczególniony został zakup 
paliwa, z którego wynika, że OSP Więcbork wydatkowało na ten cel kwotę 3.138,00 zł,  
a OSP Sypniewo 1.673,00 zł. Kwoty te nasuwają pytanie, z czego wynika wysoka kwota 
zakupu paliwa w OSP Sypniewo? Podobnie wygląda sytuacja jeżeli chodzi kwoty  dotyczące 
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zużycia energii elektrycznej w wymienionych jednostkach tzn. w OSP Więcbork - 1.600,00 
zł, OSP Sypniewo – 5.759,00 zł. 
 
Prezes Zarządu wyjaśniła, że paliwo musi być uzupełniane na bieżąco. Jeżeli jednostka 
jedzie do zdarzenia zaraz po tym musi uzupełnić paliwo, by w razie potrzeby być w stanie 
gotowości. Są również w jednostkach inne urządzenia na paliwo i jeżeli zostały użyte w akcji 
paliwo musi być uzupełnione. Co zaś do kosztów energii elektrycznej, to w Sypniewie jest on 
wyższy z uwagi na to, iż w jednostce jest ogrzewanie elektryczne. W okresie zimowym na 
czas zebrań i innych spotkań ogrzewanie to jest uruchamiane. Poza tym w pomieszczeniach 
OSP Sypniewo dwa razy w tygodniu czynne jest centrum komputerowe, więc i ogrzewanie 
musi być zapewnione. 
 
Radny Ireneusz Balcer uzupełnił wypowiedź poprzedniczki  stwierdzając, że ilość 
wyjazdów nie przekłada się na zużycie paliwa z tego względu, iż duże jednostki mające na 
wyposażeniu samochody, motopompy i agregaty, muszą wykonywać tzw. rozruchy 
miesięczne. Na samochód lekki wynosi to 6 litrów na miesiąc i jeżeli się nie wyjeżdża te 
samochód musi być odpalany. Tak samo wygląda, to w przypadku motopompy. Jeżeli 
wyjazdy są tych rozruchów się nie wykonuje. 
 
Przy założeniu 6,00 zł za litr, to jest 278 litrów, a tu jest 523 litry przy tej ilości wyjazdów? 
rozruchów? – radny Kuszewski. 
 
Tak ale to też się nie przekłada na wyjazd, bo np. MAN jedzie na olej napędowy, a inny 
sprzęt – np. motopompa jest na etylinę. Poza tym mogła być faktura z miesiąca grudnia 
2011r., która przeszła na rok 2012 – uzupełniła p. Dropinska. 
 
Przewodniczący RM  podał, ze sale OSP wykorzystywane są na zebrania ale również 
wynajmowane są odpłatnie na różnego rodzaju imprezy. Czy w związku z tym koszty zużycia 
energii są odliczane? Czy kwota wykazana zestawieniu jest ta wynikająca z licznika, czy też 
część tej kwoty jest refundowana ze środków pochodzących z opłat za wynajem.  
 
Pani Dropinska wskazała, że w informacji podane są kwoty wynikające z faktur zakładu 
energetycznego, czyli całość kosztów.  
 
 
Czyli odliczeń nie ma – Przewodniczący RM. 
 
To nie są duże pieniądze / jeżeli chodzi o wynajem /. Środki te inwestowane są w jednostkę – 
remonty obiektu itp., by utrzymać jednostkę w należytym stanie – p. Dropinska. 
 
Radny Kuszewski poprosił, by może nie „na zaraz”  ale jednak wyjaśnić kwoty wydatków na 
paliwo. Przyjmując stawkę 6,00 zł za litr paliwa w Więcborku wychodzi 523 litry paliwa,  
a w Sypniewie 278 litrów. Jest to zdaniem radnego nawet zbyt dużo, jak na wspomniane 
rozruchy. Rozbieżności są tu znaczne, stąd prośba o dokładne rozeznanie sprawy. 
 
Pani Dropinska nadmieniła, ze sypniewska jednostka ma również na stanie „Poloneza” 
operacyjnego, którym strażacy jeżdżą na zebrania, czy turnieje. Nie ma jednak problemu, by 
zgodnie z życzeniem radnego, tą sprawę wyjaśnić.  
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Przewodniczący RM ubolewał, że na sesji nie ma radnego Posieczka, którego nieobecność 
na sesji jest usprawiedliwiona, bo zapewne już takie wyjaśnienie zostałoby złożone. Jednakże 
na najbliższej sesji może zostać udzielona pełniejsza odpowiedź. 
Następnie Przewodniczący RM zamknął dyskusję dziękując za przedłożone informacje. 
 
Na zakończenie Pani Dropinska  chciała usłyszeć od Rady, czy w przyszłorocznym budżecie 
Gminy znajdzie się pozycja dotycząca zakupu samochodu bojowego dla OSP w Więcborku. 
 
Przewodniczący RM  powiedział, że takich obietnic w imieniu Rady składać nie może. 
Burmistrz Więcborka mógłby z kolei  uznać, że w tej kwestii się „wychyla”. Na dzień 
dzisiejszy takiej deklaracji nie złoży. Wszyscy jednak zdają sobie sprawę, że jest to sprawa 
bardzo ważna i jako tak będzie brana pod uwagę. 
Po tej wypowiedzi ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 9 Informację o stanie dróg po sezonie zimowym oraz planowanych założeń 
zmierzających do poprawy na tym odcinku przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Andrzej Wenda mówił, że jak wiadomo istnieje umowa pomiędzy Powiatem,  
a Gminami, w których realizowane są inwestycje drogowe, że w części kosztów z nią 
związanych partycypuje Gmina. Z doniesień prasowych wynika jakoby Gmina Sępólno „po 
cichu” wycofywała się z pewnych zobowiązań i nie chce partycypować w kosztach 
przebudowy drogi powiatowej. Radny zastanawiał się zatem, jak ma wyglądać ta współpraca 
ze strony Gminy Więcbork skoro inni się do niej nie poczuwają. Może te środki warto byłoby 
przeznaczyć te środki na zadania w gminie Więcbork?  
 
Radna Beata Lida w odpowiedzi na powyższe zdecydowała stanąć po stronie p. Fifielskiego, 
który jest również radnym Rady Powiatu, stwierdzając, że osobiście była świadkiem 
spotkania Zarządu, podczas którego on właśnie stanowczo zadeklarował, że jeżeli nie będzie 
„jak być powinno” jest gotów zrezygnować członka Zarządu Powiatu. Pan Fifielski ścierał się 
właśnie w tej kwestii, o której mówił radny Wenda. Mówił, że Gmina Więcbork ma duży 
udział w przedmiotowych inwestycjach natomiast Gmina Sępólno to lekceważy. Starosta 
przychylił się wówczas do uwag  p. Fifielskiego, więc być może jakiś efekt tego będzie.       
 
Pan Fifielski uzupełnił, że rzeczywiście taka sytuacja miała miejsce. Sytuacja jest w tym 
przypadku skomplikowana, bo istnieje pewna pula środków , która była przeznaczona dla 
Powiatu – chodzi tu o przebudowę drogi Lutowo – Wiśniewka. Droga ta łączy dwa 
województwa, a obecnie jest w na prawdę fatalnym stanie technicznym. Nie ulega tu 
wątpliwości, że należy dokonać przebudowy tej drogi ale nie może być tak, że jedne gminy 
dokładają się do  dróg powiatowych, a Gmina Sępólno tego nie  czyni. Na dziś jest 
informacja, że do końca sierpnia Gmina Sępólno ma dołożyć 350.000,00 zł i Starosta Powiatu 
zapewnia, iż tak właśnie będzie. Natomiast we wrześniu będą ostateczne decyzje. 
 
Radny Szymon Grabinski przypomniał o potrzebie naprawy nawierzchni ulicy Strzeleckiej / 
wjazd od strony „Okrąglaka” /, której stan z roku na rok, po każdej zimie, jest coraz gorszy. 
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Ponadto wnioskował o uporządkowanie numeracji na tejże ulicy. Stoi tam kilka budynków,  
a nikt praktycznie nie wie jaka jest ich numeracja. 
 
Pan Fifielski podał, że informację ta odnotował podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa  
i będzie działać w ty tym temacie.  
 
Radny Wobszal zapytał, gdzie położona jest ulica Krajeńska w Więcborku, o której mowa  
w informacji. 
 
Ulica ta znajduje się od budynku po dawnym „POLO MARKET” jadąc do góry w stronę 
Osiedla Piastowskiego – p. Fifielski. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Ad. 10  Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  
i demograficznej omówił Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  
p. Tomasz Siekierka. 
 
Ocena stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Szymon Grabinski chciał potwierdzenia swojego wnioskowania tzn. przyjął on że 
sam szyb na windę w budynku Środowiskowego Domu Samopomocy jest, a problem stanowi 
jedynie montaż samego urządzenia. Radny zrozumiał również, że Środowiskowy Dom 
Samopomocy jest w stanie utrzymać się ze środków zewnętrznych – bez udziału środków 
budżetu Gminy, gdyby miał zapewnione dodatkowe pięć miejsc dla podopiecznych. 
 
Dyrektor MGOPS odpowiedział, że jeżeli chodzi o pierwsze pytanie, to może potwierdzić, 
że rzeczywiście tak jest. Szyb jest przygotowany pozostaje jedynie kwestia wymalowania 
farbą niepylącą i obróbka drzwi na każdym przystanku. Głównym kosztem będzie zakup 
samego dźwigu i jego montaż. Co do drugiego pytania, to do tej pory ŚDS jest finansowany 
tylko i wyłącznie ze środków Wojewody. Czy jest w stanie się utrzymać – tego nie jest  
w stanie zagwarantować  ale ma taką nadzieję. Stąd też starania o pozyskanie pięciu 
dodatkowych miejsc, bo za każdym z nich w skali roku idzie ok. 12.000,00 zł. Na początku na 
pewno będą potrzebne nakłady ale Ośrodek przedłożył wszystkie wyliczenia do Wydziału 
Polityki Społecznej uwzględniając w nich chociażby np. koszty zakupu programu księgowego 
i konieczności zatrudnienia głównego księgowego i koszt zakupu windy. W tej chwili 
oczekuje się na  odpowiedź ze strony Wojewody. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad.11 Projekt  uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 
„Energia jest w nas” na lata 2012 – 2013 omówił Dyrektor MGOPS p. Tomasz Siekierka. 
 
Program Aktywności Lokalnej jest jednym z elementów projektu systemowego, który 
współfinansowany jest ze środków Unii Europejskiej. Udział własny Gminy wynosi 10,5 % 
tj. kwotą 54.800,00 zł. I jest w pełni ujęty w budżecie OPS i nie generuje dodatkowych 
środków z budżetu Gminy. Zarówno projekt systemowy, jak i Program Aktywności Lokalnej 
jest stworzony do realizacji w ciągu dwóch lat – na rok 2012 i 2013. Propozycją Ośrodka jest 
to, by realizacja Programu osadzona była na wsi Runowo Krajeńskie. Wybór taki wynika  
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z danych statystycznych, jakie posiada MGOPS. W Runowie odnotowano największą ilość 
rodzin korzystających z pomocy OPS nie tylko pomocy materialnej ale również poprze 
objęcie ich szeroko rozumianą opieką pracowników socjalnych. Ponadto przeprowadzono 
konsultacje- zorganizowano spotkanie, w którym uczestniczył sołtys Runowa Krajeńskiego, 
Koło gospodyń Wiejskich, Proboszcz Parafii i Dyrektor Szkoły. Po konsultacjach uznano, że 
jest potrzeba i są możliwości by z powodzeniem Program ten zrealizować właśnie w tej wsi. 
Odbiorcą Programu są mieszkańcy gminy w tym konkretnym przypadku mieszkańcy wsi 
Runowo Krajeńskie, osoby wykluczone społecznie, w wieku aktywności zawodowej  
o niskich lub zdeaktualizowanych kwalifikacjach  zawodowych, do osób niezatrudnionych, 
bezrobotnych – nieaktywnych zawodowo. Kryteria przystąpienia do Projektu dotyczą osób  
z trudnościami opiekuńczo – wychowawczymi, osób o niskich umiejętnościach społecznych  
i zawodowych, słabo przygotowanych do bycia rodzicem. Projekt skierowany będzie głownie 
do ośmiu rodzin, którym zaproponuje się instrumenty aktywnej integracji tj. poradnictwo 
specjalistyczne, warsztaty dla rodzin, warsztaty kulinarne, komputerowe. Istotna rzeczą jest 
to, że wsparciem objęte będzie również otoczenie ośmiu wytypowanych rodzin. Podczas 
posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej padły uwagi, które uwzględniono  
w Programie. Dyrektor wniósł w związku z powyższym autopoprawkę polegająca na zmianie 
definicji „otoczenia”. W tym konkretnym przypadku rozszerzono pojecie „otoczenia”  
o „uczniów Szkoły w Runowie”. Zaznaczył jednocześnie, że radni głosując będą głosowali  
z uwzględnieniem tej właśnie zmiany, dodał również, że treść autopoprawki została złożona 
Przewodniczącemu RM na piśmie. W ramach działań przewidziano również tzw. Działania 
środowiskowe tzn. powstanie biuletyn informacji, zamierza się zorganizować 15 spotkań  
w świetlicy wiejskiej , wycieczkę integracyjna dla dzieci i rodziców, wyjazdy na basen, 
turniej drużyny sportowej, spotkania otwierające i podsumowujące projekt. Podobne działania 
przewidziane są też na rok 2013. Świetlica Wiejska w Runowie doposażona zostanie  
w krzesła i meble, które stanowić będą własność MGOPS wypożyczone na mocy 
porozumienia świetlicy w Runowie. 
 
Opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zgłosił wątpliwości, co do zapisu widniejącego  
w uzasadnieniu projektu uchwały, w którym zaznaczono, iż wybór Runowa Krajeńskiego 
umotywowany jest największą ilością rodzin korzystających z pomocy MGOPS. 
Z analizy tabel ujętych w Programie wynika bowiem, że rodzin korzystających  
z wspomnianej pomocy w Runowie jest 47, a w Pęperzynie tylko o jedną mniej – 46. Kolejna 
kolumna sumująca liczbę osób, w tych rodzinach, przemawia zdecydowanie na korzyść 
Pęperzyna – 137 osób w Runowie Krajeńskim i 157 osób w Pęperzynie. Zastanawia zatem, 
dlaczego padło na Runowo Krajeńskie, a nie na Pęperzyn? Z kolei spoglądając na tabelę Nr 3 
przedstawiającą liczbę osób korzystających z pomocy społecznej w roku 2011, z podziałem 
na powody przyznawania pomocy, to w ocenie radnego, one też bardziej skłaniają do 
konieczności wsparcia społeczności w Pęperzynie. Stąd też pytanie dlaczego dokonano 
takiego, a nie innego wyboru. 
 
Przede wszystkim należy to odnieść do ilości mieszkańców to po pierwsze. Natomiast tak na 
prawdę, proszę mi wierzyć, decyzja o wyborze tej właśnie wsi nie była łatwa decyzją. 
Poprzedzone to było burzliwymi dyskusjami z pracownikami socjalnymi, później 
przeprowadzono konsultacje z mieszkańcami i wizyta w samym Runowie. Liczby to jedno  
a skala problemów i rodzaje problemów, jakie są obserwowane, a niekoniecznie mają 
odzwierciedlenie w liczbach i w tym Programie Aktywności Lokalnej. To co obserwują 
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pracownicy socjalni skłoniło nas do tego, żeby  osadzić realizację Programu w Runowie. 
Miedzy innymi dużym problemem w Runowie. O czym wspomniał również sołtys jest 
alkohol. Jest to cos co wzięliśmy pod uwagę i musieliśmy uwzględnić w tych działaniach. 
Porównując liczby są one w dużej mierze bardzo podobne, rzeczywiście niektóre z nich 
działają na korzyść Pęperzyna ale uwzględniając te dwa problemy – możliwości i bazę 
lokalową , to co należy zrealizować zgodnie z wytycznymi, uznaliśmy, że jednak największą 
szansę powodzenia  Runowo i jednocześnie najlepsze efekty będą przy realizacji tego we wsi 
Runowo. Jestem przekonany, że rok 2013 nie jest ostatnim, kiedy realizowane będą tego typu 
przedsięwzięcia. Tak naprawdę trochę próbujemy, bo jak Państwo wiecie Program 
Aktywności Lokalnej w roku ubiegłym i jeszcze wcześniej wyglądał zupełnie inaczej. 
Wchodzimy w coś nowego, chcemy lokalną społeczność zaktywizować, więc gdzieś 
musieliśmy zacząć. Biorąc pod uwagę argumenty o których mówię, a zapewniam, że na 
pewno nie było to na zasadzie losowania – to było przemyślane, przedyskutowane i nie 
ukrywam, że spodziewaliśmy się tego typu wątpliwości i pytań ze strony Państwa. Taka była 
decyzja, jakąś musiałem podjąć i tak to właśnie wygląda – mówił Dyrektor MGOPS. 
 
Nie zrozumiałem do końca pana intencji, kiedy Pan powiedział, że chodzi o liczbę 
mieszkańców. W jakim sensie chodzi tu o liczbę mieszkańców? – radny Kuszewski. 
 
Odnosząc się do ogólnej ilości mieszkańców danych wsi, porównując te dane. To znaczy, 
gdybyśmy nie brali pod uwagę ogółu społeczeństwa, a jedynie ilość rodzin można byłoby 
powiedzieć, że jest to na korzyść Pęperzyna, chociaż nieznacznie. Mam tego świadomość 
Drodzy państwo i mówiłem to wcześniej na Komisjach – nie mogę brać pod uwagę tylko 
suchych liczb, bo one nie zawsze odnoszą się do skali problemu – wyjaśniał Dyrektor 
MGOPS. 
 
Jeżeli byśmy odnieśli liczbę osób korzystający z pomocy - już nie ilość rodzin, tylko ilość 
osób korzystających z pomocy, do liczby mieszkańców, to tak samo 22,79% ma Pęperzyn,  
a  Runowo ma 15,98%. Jestem daleki od tego, by stosować tutaj i przychylać się jedynie do 
wskaźników procentowych, bo przyjmując np. województwo mogło by się okazać, że to w 
Bydgoszczy jest to najbardziej potrzebne. Chodzi tu o co innego, tabela Nr 3 tylko pod 
względem problemu alkoholowego /gdzie radny Antczak mówił o istnieniu Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, która sprawnie i aktywnie działa spotykając się 
co miesiąc/, myślę że temat ubóstwa, bezrobocia, bezradności w sprawach opiekuńczo – 
wychowawczych, o których Dyrektor wspominał, to są rzeczy, które w tym momencie 
nieporównywalnie przemawiają na korzyść tego, że teoretycznie Pęperzyn. Ubóstwo –  
w Pęperzynie 111osób, w Runowie 60 osób; Bezrobocie – 130 Pęperzyn, 80 w Runowie; 
Bezradność w sprawach opiekuńczo wychowawczych, o których wspominał Dyrektor – 40 
Pęperzyn, 29 Runowo. Oczywiście to jest decyzja radnych i wcześniej podjęta decyzja przez 
pana Dyrektora po pewnych konsultacjach, natomiast ja zgłaszam uwagi, które wynikają  
z analizy tego co radni otrzymali. Myślę, że gdybyśmy porozmawiali z mieszkańcami gminy 
Więcbork, gdyby ktoś miał wytypować taką miejscowość, czy wioskę gdzie ta pomoc jest 
najbardziej potrzebna, to myślę, że zdecydowanie częściej pojawiłaby się Pęperzyn niż 
Runowo. Aczkolwiek trzeba przyznać, że w Runowie jest tak bardzo aktywnie działający 
sołtys , co na pewno ma znaczenie jeżeli chodzi o współpracę i możliwości realizacji tego 
Programu – mówił radny Kuszewski. 
 
Tak, jak powiedziałem – nie wszystko jest możliwe do zawarcia w tabelach i liczbach. Bardzo 
duży wpływ na taka decyzję, jak już sugerowałem państwu wcześniej, miało to, co 
powiedzieli pracownicy socjalni. To, że w tabeli osób korzystających z  naszej pomocy,  
z powodu ubóstwa, alkoholizmu, czy nawet tej bezradności Pęperzyn się wybija, to nie 
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znaczy że w Runowie jest lepiej. Tyle tylko, ze w Runowie jest sporo takich środowisk, gdzie 
niekoniecznie korzystają z pomocy finansowej ale są objęci pracą socjalną, na która nie ma 
decyzji i za która nie idą środki finansowe. Właśnie chcąc wyjść na przeciw tym problemom, 
tym rodzinom, zdecydowaliśmy o tym, by było to właśnie Runowo Krajeńskie. Nie bez 
znaczenia jest również to, co Pan tu zasugerował – nie to, że w Runowie sołtysem jest Pan 
Antczak ale to, że w Runowie spotkaliśmy się z takim bardzo przychylnym odbiorem nas i ze 
zrozumieniem i widzimy, że tamtejsza społeczność widzi sens w tym co  proponujemy, i co 
chcemy zrobić. Co tak naprawdę jest bardzo istotne, bo nam musi się udać zrealizować ten 
Program, bo za tym idą już później konsekwencje – nawet finansowe. Biorąc pod uwagę 
wszystkie elementy taka jest decyzja – tłumaczył Dyrektor MGOPS.   
 
Radny Grabinski chciał wyjaśnić nieścisłość, jakiej doszukał się w tabeli Nr 1, która zawarta 
była w treści zapisu – komentarza pod ta tabelą. Konkretnie dotyczyło to danych 
procentowych 57,97% osób korzystających z pomocy / dot. mieszkańców terenów wiejskich 
/. Zdaniem radnego, jeżeli procent ten wynika ze średniej, które przedstawione są w tabeli, to 
na korzyść wsi wychodzi 57,33% i tam właśnie według radnego jest błąd. Poza tym radny 
nawiązał do informacji o tym, że w ramach Programu mieszkańcy będą mogli brać udział  
w warsztatach komputerowych. Chciał wiedzieć, czy warsztaty te obejmować będą jakiś 
ogólny program nauczania, tak jak jest to ujęte: „nauka nowych technologii”, czy będzie to 
ukierunkowane na specjalizacje? Gdyby miał to być kurs, czy warsztaty np. dla osób 
upośledzonych, to radny z doświadczenia wie, że tego typu działania nie mają sensu i ma to 
wymiar bardziej psychologiczny niż edukacyjny. Jeżeli kurs ten miałby aktywować osoby, do 
których kierowany jest Program, to w ocenie radnego będzie on mało efektywny  
i nic z niego nie wynika. Spostrzeżenia radnego dotyczyły również zapisu na str.5 cyt.: 
„MGOPS podejmuje działania aktywizujące, przeciwdziałające negatywnym skutkom 
zjawiska” – koniec cytatu. Jednym z wymienionych punktów jest tu niska przedsiębiorczość 
społeczna, niewielka liczba liderów. Tu radny wspomniał o spotkaniu, z przedsiębiorcami, 
które miało miejsce w roku 2011 ale miało ono zaskakująco słabą frekwencję, jak i efekt ale 
jednocześnie zaproponował zorganizowanie podobnych spotkań, być może w mniejszych 
grupach z określoną grupą przedsiębiorców w celu próby wypracowania wspólnego frontu 
działań. 
 
Radna Beata Lida w kwestii sugestii Dyrektora MGOPS, że akurat ta społeczność  
i konsultację z nią była lepsze stwierdziła, że nie neguje Programu, który jej zdaniem jest 
dobry, ale chciałaby wiedzieć, czy w tej kwestii rozmawiano również z mieszkańcami 
Pęperzyna. 
 
Osobiście nie rozmawiałem ale konsultacje w takim gronie, jednoznacznie odpowiadam,  
w Pęperzynie nie odbyły się. Nie zgodzę się z tym, że powiedziałem, czy użyłem 
sformułowania, że „Runowo jest lepsze”. Co powiedziałem i mogę powtórzyć to, to że  
w Runowie spotkaliśmy się z pozytywnym odbiorem i ze zrozumieniem tego, co chcemy  
w Runowie zrobić i ze spojrzeniem takim, że tamtejsza społeczność widzi sens w naszych 
działaniach, a to jest dla mnie bardzo istotne. Odnosząc się do wcześniejszego pytania 
radnego odnośnie warsztatów komputerowych – te warsztaty nie będą skierowane do osób 
chorych i upośledzonych. Chcąc wykorzystać zasoby, którymi dysponuje świetlica  
w Runowie, a mianowicie zestawy komputerowe, chcemy zrobić ogólne warsztaty, tak 
naprawdę podstawowych umiejętności korzystania z komputera, umiejętności napisania 
dokumentów CV, korzystania z Internetu itd. Jeżeli chodzi o tą uwagę dotycząca pomyłki, to 
rzeczywiście, jeśli tak jest / nie jestem w stanie tego teraz powiedzieć /, po uzgodnieniu 
zostanie to poprawione, by w uchwale widniał zapis właściwy – odpowiedział Dyrektor 
MGOPS. 
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Radny Antczak i jednocześnie sołtys sołectwa Runowo stwierdził, że jeżeli jest taka 
możliwość, to nie widzi problemu, by odstąpić ta realizację Programu wsi Pęperzyn. Uznaje 
jednak, że Program ten, niezależnie od tego gdzie, powinien zostać zrealizowany. 
 
Radny Grabinski wspomniał, ze w materiałach ujęto zapis wyrażający obawę, że być może 
nie znajdzie się odpowiednia ilość chętnych do wzięcia udziału w Programie. Pytanie  
w związku z tym, jakie konsekwencje musiałyby zostać poniesione? Czy takie sytuacje miały 
już miejsce i, czy wówczas trzeba zwracać pozyskane  środki zewnętrzne. Wie też, ze jeżeli 
chodzi o środki unijne, to brak listy obecności, czy brak wymaganej liczby uczestników wiąże 
się z określonymi skutkami np. brakiem dofinansowania. 
 
Dyrektor MGOPS  wskazał, że jeżeli chodzi o konsekwencje, to absolutnie takich nie było. 
Nie oznacza, to jednak, że nie było problemów. Rzeczywiście zdarzało się tak, że w trakcie 
realizacji Projektów osoby rezygnowały z różnych względów. Nie były to jakieś duże liczby 
ale były takie pojedyncze przypadki. W tej chwili trwa rekrutacja do całego Projektu  
i Programu Aktywności Lokalnej, odbywają się spotkania z mieszkańcami i tworzona jest 
zarówno lista podstawowa i lista rezerwowa w razie sytuacji, kiedy któraś z osób „wypadnie” 
z Programu. Jeżeli taka sytuacja zaistnieje, to właściwie do końca osoby, które chcą 
zrezygnować są mobilizowane, żeby nie powiedzieć „przymuszane”. Jeżeli przyczyna 
rezygnacji są sprawy związane ze stanem zdrowia, czy np. zmianą miejsca zamieszkania, to 
są one zrozumiałe. Jeżeli natomiast ktoś odmówi kontynuacji udziału w Programie bez 
konkretnego powodu, na zasadzie „nie, bo nie”, wówczas osoby te informowane są o utracie 
możliwości pobierania świadczeń z OPS. 
 
Radna Lida prosiła, by nie odbierać jej wystąpienia, jako upominania się o cokolwiek. 
Zadała jedynie pytanie, czy konsultacje przeprowadzono również z mieszkańcami wsi 
Pęperzyn i tylko tyle. Proponowała, by „uciąć” temat. 
 
Konsultacje odbyły się po wstępnej decyzji podjętej w Ośrodku. Jeżeli już rozważyliśmy 
wszystkie ”za” i :przeciw” i zdecydowaliśmy, że będzie to Runowo, wówczas poprosiliśmy  
o zorganizowanie spotkania w Runowie i takie było dalsze postępowanie. jeśli w Runowie 
okazałoby się, że z pewnych względów nie jest możliwe przeprowadzenie tego  właśnie tam  
z całą pewnością pojechalibyśmy do Pęperzyna – stwierdził Dyrektor MGOPS. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 
 
Ad.  12 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Więcborku omówił Przewodniczący Rady Miejskiej p. Józef Kujawiak. 
 
Projekt uchwały wywołany został na wniosek radnych: radnego Wobszala, radnego Antczaka, 
radnego Wilczyńskiego oraz radnego Kielich. Radny kielich wyraził wolę uczestnictwa  
w pracach Komisji Rolnictwa /…/ natomiast pozostali radni z uwagi na fakt uczestnictwa  
w kilku Komisjach RM, zrezygnowali z udziału w działaniach Komisji oświaty, Kultury  
i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku. 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński w związku z faktem, iż aż trzy osoby zrezygnowały  
z uczestnictwa w działaniach Komisji Oświaty /… / wniósł zmianę do wcześniej podjętej 
przez siebie decyzji, prosząc o wykreślenie go z Komisji Rolnictwa /…/  i pozostawienie go 
w składzie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  
 
Radny Henryk Szwochert przypomniał, że na sesji w miesiącu lutym złożył pisemna 
rezygnację z członka Komisji Rewizyjnej i do tej pory nie widzi w tej sprawie odzewu. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że akurat wówczas nie uczestniczył w obradach i takiego 
zgłoszenia nie otrzymał. W tej chwili przyjął to jednak do wiadomości i zostanie to 
rozwiązane na komisji majowej. Dodał też, że w tej Komisji obligatoryjnie musi być pięć 
osób. 
 
Radny Kuszewski w związku z wystąpieniem radnego Szwocherta zapytał, jak wygląda 
kwestia złożenia rezygnacji od strony prawnej  tzn. w jakim czasie od złożenia przez radnego 
rezygnacji z członkowstwa w Komisji winna być podjęta przez Radę Miejską w tej sprawie 
uchwała. 
 
Radca Prawny UM  podał, że kwestia ta nie jest uregulowana ani w ustawie o samorządzie 
gminnym, ani w Statucie Gminy. Jest złożona rezygnacja i uchwała powinna zostać podjęta. 
 
Przewodniczący RM  uznał, że uchwała musi być podjęta ale do tego czasu, jak mniema 
radny Szwochert będzie czuł się nadal członkiem tejże Komisji. 
 
Oczywiście – stwierdził radny Szwochert. 
 
Radna Beata Lida, jako Przewodnicząca Komisji Oświaty /…/ ubolewała nad faktem 
złożonych przez radnych rezygnacji, którzy wnosili wiele wkładu w prace tej Komisji. 
Jednocześnie uczuliła wszystkich radnych, by ci nie dokonywali takich właśnie decyzji  
w momencie, kiedy w pracach komisji pojawiają się kontrowersyjne tematy, czy problemowe 
kwestie. Takie też odczucia nasunęły się jej po przejrzeniu materiałów na sesję.  
 
Radny Kuszewski dociekał do kogo właściwe powinny być zgłaszane wnioski  
o rezygnację do przewodniczącego danej  komisji, czy przewodniczącego RM.  
 
Do biura Rady Miejskiej – Przewodniczący RM. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymała się od głosu - 1 radna 

 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  
w Więcborku przedstawił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
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Z wnioskiem o zakup nieruchomości  wystąpiła osoba fizyczna p. Zofia Blumowska 
zamieszkała w gminie Mrocza. Działka o wielkości 118m² i numerze ewidencyjny 514/27 
przewidziana jest do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Uwag ze strony radnych nie było. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę udziałów  
w nieruchomościach zabudowanych przedstawił również p. Michał Bąk. 
 
 
Nieruchomość stanowi strych znajdujący się nad świetlicą wiejską w Wituni oraz nad częścią 
lokalu mieszkalnego zajmowanego przez p. Flisa. Po konsultacji z notariuszem ustalono, że 
aby przygotować tą nieruchomość do sprzedaży wpierw należy przygotować dwie uchwały  
Jedną, która pozwoli na scalenie dwóch działek i wyodrębnienia dwóch osobnych lokali na 
jednej działce oraz wpisanie tego do księgi wieczystej. Drugą będąca przedmiotem 
wywołanego projektu, dotyczącą zamiany udziałów. Udziały te zostały obliczone na 
podstawie inwentaryzacji rzeczoznawców. Cały ułamek wynosi 36. 675 w tym ułamek Gminy 
jest mniejszy, a p. Flis większy. Żeby  wyjść na wartość całkowitą musi nastąpić obustronne 
użyczenie. Projekt tej uchwały jest pierwszym etapem do dokonania sprzedaży 
wspomnianego powyżej strychu. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Grażyna Sowińska stwierdziła, że przedłożone wyjaśnienia dla części radnych są tak 
zawiłe, że nie bardzo wiadomo o co w całej sprawie chodzi.  W większości przypadków 
chodzi o dzielenie działek. 
 
To jest podobnie, jak w bloku – jest jedna działka i klika lokali. Podobnie tu jest jedna działka 
i trzeba wpierw scalić działki, żeby wyznaczyć lokal, który znajduje się u góry / nad tymi 
dwoma działkami /. Lokal ten musi uzyskać status lokalu samodzielnego. Dlatego też te dwie 
działki trzeba scalić – tłumaczył p. Bąk. 
 
W pierwszej wypowiedzi powiedział Pan, że są na jednej działce i trzeba je scalić – 
Przewodniczący RM.  
 
Na dwóch działkach jest strych, żeby móc sprzedać ten strych działki należy scalić. Natomiast 
sprzedaż i zniesienie współwłasności nastąpi na mocy odrębnych uchwał –p Bąk. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy strych, o którym mowa będzie spełniał warunki 
lokalu samodzielnego. Czy nie będzie później problemu z wyodrębnieniem tego. Na zebraniu 
sołeckim w Wituni była mowa o dobudowaniu tam toalety, jak to zatem wygląda w tej 
sytuacji. 
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Scalenie działek nastąpi również na dwie działki pod samym budynkiem mieszkalnym. 
Działki towarzyszące – te niezabudowane pozostaną bez zmian. Czyli u Pana Flis – 
pozostanie 96/2 , a dla nas pozostanie 95/3 i ta rozbudowa pod sanitariaty będzie na działce 
95/3 – mówił p. Bąk. 
 
Radny Wobszal powiedział, że był również na tym zebraniu sołeckim i mówiono tam  
o sprzedaży strychu w zamian za położony dach. Radny prosił, by p. Bąk wyjaśnił wszystkie 
szczegóły radnym. 
 
W 2011 roku odbyła się wizja lokalna z udziałem Burmistrza, sołtys Wituni i p. Tomasza 
Fifielskiego  odnośnie zagospodarowania tego strychu. Podczas wizji okazało się, że sołectwu 
strych ten nie jest potrzebny, nadto nie ma do niego dojścia od części, w której znajduje się 
świetlica wiejska, natomiast główne wejście znajduje się od strony p. Flisa. Na ta okoliczność 
sporządzono notatkę , że sołectwu ten strych jest niepotrzebny. Wobec powyższego okazało 
się, że p. Flis jest zainteresowany kupnem tego strychu. W międzyczasie wydano zgodę na 
możliwość wykonania wymiany nawierzchni dachowej na budynku przez p. Flisa. Przy 
zbyciu tej nieruchomości, po dokonaniu jej wyceny, jest możliwość odliczenia wartości 
wykonanych prac od wartości lokalu / strychu /. Na dzień dzisiejszy wartość tego strychu 
szacuje się  w granicach 103.000,00 zł. Udział Gminy wynosi 40%, p. Flis 60 %. Rada 
sołecka wyraziła zgodę. Budynek „prosi” się o remont i jest też wpisany do ewidencji 
zabytków. My sami nie jesteśmy w stanie zrobić tego dachu. Ze wstępnych kalkulacji wynika, 
że po przedłożonych przez p. Flis wydatkach / zostanie to sprawdzone przez inspektora /, 
dopłata p. Flis wyniosłaby w granicach 15.000,00 – 20.000,00 zł – mówił p. Bąk. 
 
Padła tu informacja, że został wykonany dach, usunięto eternit. Czy to oznacza, że tej 
inwestycji dokonywał Pan Flis na nie swojej nieruchomości? – radny Kuszewski. 
 
Na stosowne zgłoszenie w Starostwie Powiatowym za naszą zgodą . Koszt jakie na dzień 
dzisiejszy pan Flis poniósł, które wstępnie nam przedstawił są w granicach 60.000,00 zł na 
całości. Żeby rozpocząć procedurę zmierzającą do sprzedaży strychu muszę mieć dokonaną 
zamianę w formie uchwały tych ułamkowych części udziałów – odpowiedział p. Bąk. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2012 – 2015 przedstawił Skarbnik Gminy Więcbork p. Władysław 
Rembelski. 
 
Zmiany dotyczące tego projektu wynikają z możliwości pozyskania przez Gminę Więcbork 
środków finansowych zewnętrznych i wykonać przedsięwzięcie z udziałem środków unijnych 
w roku 2013. W związku z tym Burmistrz Więcborka proponuje wprowadzenie do załącznika 
przedsięwzięć z udziałem środków unijnych Wieloletniej Prognozy Finansowej nowe zadanie 
pn.: „Modernizacja świetlic wiejskich”. Dotyczyć to będzie świetlicy w Borzyszkowie, 
Zakrzewku  i Jastrzębcu. Wartość brutto tego przedsięwzięcia wynosi 155.600,51 zł. Ponadto 
w tym projekcie swoje odzwierciedlenie znajdą zmiany wprowadzone w budżecie Gminy 
Więcbork. Zmiana odnosi się do  danych w tabeli Nr 1 i tam też skarbnik wniósł 
autopoprawkę omawianą na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów.  Wyjaśnił tu, że w dniu 
poprzedzającym sesję wpłynęła z Banku Spółdzielczego w kwocie 500,00 zł  
z przeznaczeniem na obchody Dnia Dziecka. Ponieważ Burmistrz nie ma uprawnienia 
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ustawowego do wprowadzenia tych dochodów i wydatków Zarządzeniem, a Dzień Dziecka 
jest 1 czerwca Burmistrz proponuje zwiększenie w tej tabeli zarówno dochodów jak  
i wydatków ogółem, jak też dochodów wydatków bieżących o kwotę 500,00 zł. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna.  
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012 omówił 
Skarbik Gminy. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 
1. Decyzji Ministra Finansów Nr ST3/4820/2012/459 z dnia 23 marca 2012 r. w sprawie 

ustalenia ostatecznych kwot subwencji i dotacji dla Gminy Więcbork wynikających z 
uchwalonej ustawy budżetowej na2012r. 

2. Promesy udzielenia dotacji przez WFOŚiGW w Toruniu z dnia 30.03.2012 r. na realizację 
przedsięwzięcia pn.: Demontaż, zbieranie, transport oraz unieszkodliwienie lub 
zabezpieczenie odpadów zawierających azbest na terenie Gminy Więcbork" w wysokości 
146.970,00 zł. 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 
WFB.1.3120.15.2012 z dnia 13 kwietnia 2012 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w 
rozdz. 01095 o kwotę 417.661,00 zł. z przeznaczeniem na zwrot części podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej 
przez producentów rolnych. 

4. Otrzymanej kwoty dofinansowania w wysokości 154.423,57 zł. na podstawie umowy nr 
WPW.1.3043-7- 53-673/2010 z dnia 31 grudnia 2010 r. oraz Aneksu nr l z dnia 29 
kwietnia 2011 r. o dofinansowanie w formie refundacji Projektu pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej  wraz z przyłączami, przepompownią ścieków, przyłączem 
energetycznym w ciągu spacerowym (promenadzie) w Więcborku" Nr RPKP.07.01.00-
04-044/10 współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w 
ramach Osi priorytetowej 7. Wspieranie przemian w miastach i w obszarach 
wymagających odnowy Działania 7.1. Rewitalizacja  zdegradowanych  dzielnic  miast  
Regionalnego  Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 
2007-2013. 

5. Wniosku Burmistrza Więcborka o udzielenie wsparcia finansowego w roku 2012 na 
dofinansowanie zadania Pilotażowego Rządowego programu rozwijania kompetencji 
uczniów i nauczycieli w zakresie stosowania technologii informacyjno — 
komunikacyjnych - „Cyfrowa szkoła" w wysokości 117.840,00 zł. Pisma MGOPS w 
Więcborku nr DFA.3011.6.2012 z dnia 19 kwietnia 2012r. dotyczącego zmian w planie 
wydatków w: 

− rozdziale 85219 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano w związku ze zmianą rozporządzenia 
w sprawie badań lekarskich kierowców i osób ubiegających się o uprawnienia do 
kierowania pojazdami (Dz. U. 2011, Nr 88, póz.503) nakazującą z koniecznością 
przeprowadzenia dodatkowych badań przez lekarza medycyny pracy pracowników, 
którzy wykorzystują samochód prywatny do celów służbowych,  

− w rozdziale 85295 o kwotę 6.818,00 zł. w związku z podpisanymi w dniu 17 kwietnia 
2012r. umowami: 
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a) Nr PCPR.531.19.2012 na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 
niepełnosprawnych celem realizacji przedsięwzięcia pn. „XV Ogólnopolski 
Festiwal Artystyczny Osób Niepełnosprawnych w Brodnicy" w kwocie 4.834,00 zł 

b) Nr PCPR.531.20.2012 na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 
niepełnosprawnych celem realizacji przedsięwzięcia pn. „Wycieczka turystyczna - 
jednodniowa do Muzeum Kultury Ludowej w Osieku" w kwocie 1.984,00 zł. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 2.160,00 zł. dokonano z 

uwagi na dochody z tytułu wznowienia pasa drogowego. 
2. Zmian w planie dochodów w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 29.577,00 zł. dokonano z 

uwagi na zwrot podatku VAT za czynsze. 
3. Zmian w planie dochodów w dziale 700 rozdział 70095 o kwotę 22.292,00 zł. 

dokonano z uwagi na rozliczenie z lat ubiegłych z tytułu odszkodowania od spółdzielni 
mieszkaniowej. 

4. Zmian w planie dochodów w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 761,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływy z tytułu sprzedaży złomu. 

5. Zmian w planie dochodów w dziale 758 rozdział 75814 o kwotę 2.050,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływy z tytułu darowizn na organizację Dnia Dziecka: 

− Firma RONET Więcbork - 500,00 zł. 
− BS Więcbork - 500,00 zł. 
− Nadleśnictwo Runowo Kr. - 500,00 zł. 
− Sklep Rolno - Przemysłowy Janusz Cieślik - 500,00 zł. 
− Firma Budowlana Szczepański - 50,00 zł. 

6. Zmian w planie dochodów w dziale 852 rozdział 85215 o kwotę 436,00 zł. dokonano z 
uwagi na zwrot z lat ubiegłych niesłusznie pobranego dodatku mieszkaniowego. 

7. Zmian w planie dochodów w dziale 852 rozdział 85216 o kwotę 206,00 zł. dokonano z 
uwagi na zwrot z lat ubiegłych niesłusznie pobranego zasiłku stałego. 

8. Zmian w planie dochodów w dziale 926 rozdział 92695 o kwotę 580,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływy z tytułu sprzedaży złomu. 

9. Zmian w planie wydatków w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 60.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zapewnienie środków finansowych na zapłatę za energię 
elektryczną i c.o. w budynkach ośrodków zdrowia. 

10. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 68.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowania środków na odprawę emerytalną oraz ekwiwalent 
za niewykorzystany urlop wypoczynkowy dla odchodzącego na emeryturę Skarbnika 
Gminy. 

11. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75075 o kwotę 2.050,00 zł. 
dokonano z uwagi na otrzymane darowizny na organizację Dnia Dziecka. 

12. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75095 o kwotę 92.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowania środków na wypłatę wynagrodzenia dla sołtysów z 
tytułu incasa. 

13. Zmian w planie wydatków w dziale 801  dokonano z uwagi na zmniejszenie 
wysokości subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na 2012 r. 

14. Zmian w planie wydatków w dziale 854 dokonano z uwagi na zwrot do budżetu państwa 
odsetek z tytułu zwrotu części dotacji przyznanej w 2010 r. na dofinansowanie świadczeń 
pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

15. Zmian w planie wydatków w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 2.810,25 zł. 
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dokonano z uwagi na przeznaczenie ww. kwoty na remont i doposażenie świetlicy 
wiejskiej w Sołectwie Puszcza. 

16. Zmian w planie wydatków w dziale 926 rozdział 92695 o kwotę 70.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowanie środków finansowych na wykonanie robót 
dodatkowych w związku z wykonaniem inwestycji pn.: „Rozwój turystyki, rekreacji  
i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego". 

17. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 70005 w wysokości 31.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone zapotrzebowanie na zakup gruntów. 

18. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90001 w wysokości 14.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone wydatki w wyniku przetargu na wykonanie 
inwestycji pn.: „Kanalizacja na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcbork". 

19. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 w wysokości 7.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na roboty dodatkowe związane z urządzeniem placów zabaw na terenach 
wiejskich Gminy Więcbork. 
 

Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
 
Radny Waldemar Kuszewski przypomniał w tym miejscu, że na Komisji Budżetu  
i Finansów prosił o udzielenie nieco szerszej informacji na temat Projektu, który ma być 
realizowany przez Szkołę Podstawową w Więcborku. 
 
Dyrektor BOOS w odpowiedzi na powyższe wyjaśniał, że Projekt „Cyfrowa Szkoła” jest 
projektem rządowym – pilotażowym. Na 12.700 szkół samorządowych do Projektu zostanie 
włączonych 380 szkół, więc są jakieś szanse, by więcborska placówka  pozyskała dotację. 
Głównym zadaniem Projektu jest rozwijanie kompetencji informacyjno – komunikacyjnych  
w szkołach wśród dzieci i nauczycieli. Całość ma być prowadzona w czterech obszarach. 
Pierwszy – e - szkoła w ramach którego szkoły uzyskają dofinansowanie na zakup 
nowoczesnych środków informacyjno – komunikacyjnych. Warunkiem uzyskania dotacji, jest 
zagwarantowanie, co najmniej 20% udziału własnego Gminy. Szkoły zostały podzielone pod 
względem ilości uczniów i pod kątem dotacji, jaka mogą pozyskać. Małe szkoły do 100 
uczniów mogą pozyskać maksymalnie na zakup sprzętu 90.000,00 zł, szkoły do 300 uczniów 
kwotę 140.000,00 zł dotacji, a powyżej 300 uczniów mogą ubiegać się o dofinansowanie  
w wysokości do 200.000,00 zł. Do projektu, z uwagi na konieczność zabezpieczenia wkładu 
własnego i dysponowanie odpowiednią prędkością danych odbieranych przez Internet, organ 
prowadzący wyznaczył jedną szkołę tj. Szkołę Podstawową w Więcborku. Jeżeli Wojewoda 
wytypuje tą właśnie placówkę, będzie ona mogła wyposażyć  dwie klasy kompleksowo  
w laptopy dla każdego ucznia / 26 laptopów na klasę  plus laptop dla nauczyciela /, tablice 
interaktywne z oprzyrządowaniem i urządzenie wielofunkcyjne. Drugim obszarem będzie e – 
uczeń, który będzie miał możliwość dostępu do najnowszych technologii / uczniowie klas IV 
– VI, choć nie wyklucza się włączenia udziału klas młodszych np. III /. Kolejnym obszarem, 
o którym mowa w Projekcie, jest e – nauczyciel, związany z tym, że każdy nauczyciel 
przejdzie specjalne przeszkolenie, będzie pisał specjalne programu i umieszczał je dla 
uczniów w Internecie. Ostatni z obszarów e – zasoby odnoszący się z utworzeniem platformy, 
a w konsekwencji bezpłatnych podręczników. Jeżeli chodzi o Projekt, to istniała możliwość  
jego realizacji w II wariantach. Wariantem przyjętym przez organ prowadzący jest wariant I – 
z umieszczeniem  komputerów w jednej klasie i założeniem, że sprzęt komputerowy nie 
będzie wydawany uczniom do domu  / to przewiduje wariant II /. Uznano w tym względzie, 
że lepszym dla stanu i trwałości sprzętu rozwiązaniem będzie pozostawienie go w szkole. 
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Koszt całkowity po skalkulowaniu wyniósł 147.000.00 zł, wkład własny Gminy, to 
maksymalnie 29.000,00 zł, dotacja wyniosłaby ok. 100.000,00 zł – 117.000,00 zł. Na zakup 
sprzętu przewidywany jest przetarg, więc ceny przedsięwzięcia mogą spaść. 
 
Radny Szymon Grabinski zapytał, czy udało się pozyskać jakieś środki zewnętrzne oprócz 
tych w ramach projektu oraz wkładu Gminy np. w ramach sponsoringu. 
 
W momencie, kiedy dowiemy się, że zostaliśmy zakwalifikowani, być może jeżeli zajdzie 
taka potrzeba zaczniemy się za sponsorami rozglądać. Musimy poczekać do 15 maja. My 
musimy dostarczyć wszystkie dokumenty do Wojewody 30 kwietnia – Dyrektor BOOS.  
 
Radny Kuszewski odniósł się do obszaru Projektu e – uczeń, w ramach którego nauczyciel 
miałby umieszczać zadania w Internecie. Chciał wiedzieć, czy w związku z tym zadaniem 
ucznia będzie w domu zalogowanie się, odnalezienie zadania i jego rozwiązanie.  
 
Tak, tak to może wyglądać – Dyrektor BOOS. 
 
Tak ale nie ma pewności, czy uczeń który ma dostęp do Internetu i komputera w szkole, ma 
go również w domu. Byłoby to możliwe w II wariancie, gdzie uczeń może zabrać laptopa do 
domu – powiedział radny Kuszewski. 
 
Zakładając realizację., czy wejście do określonego wariantu, rozważaliśmy różne opcje. 
Według doświadczeń, wypożyczanie uczniom sprzętu do domu byłoby obłożone pewnego 
rodzaju ryzykiem, że sprzęt ten może być nie przez wszystkich właściwie traktowany.  
Z drugiej strony wiemy, że dziś większość / nie dysponuje w tym zakresie żadnymi danymi 
statystycznymi / uczniów ma dostęp do Internetu w swoich domach. Tak jak powiedziałem, 
jeden z obszarów przewiduje utworzenie i oddanie do dyspozycji platformy – i na tym to 
właśnie polega: loguje się w domu, czytam materiały i wykonuję zadanie. Jeżeli zdarzą się  
takie sytuacje, że uczeń nie będzie miał w domu komputera, to wydanie samego laptopa nie 
rozwiąże sprawy, bo w domu nie będzie też łącza internetowego. Są to szczegóły, z którymi 
zetkniemy się, kiedy otrzymamy tą dotację i będziemy realizować Program – mówił 
Dyrektor BOOS. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
   
 
Ad. 17 Projekt uchwały  dotyczące zaciągnięcia pożyczek przez Gminę Więcbork omówił 
skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
a) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Termomodernizacja 
budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork” 

 
Przed omówieniem samego projektu uchwały Skarbnik tytułem wprowadzenia poinformował 
radnych o zmianach dotyczących zasad zaciągania pożyczek w WFOŚiGW. Z dniem  
1 stycznia 2012 roku wszedł nowy Regulamin zatwierdzony przez Radę WFOŚiGW, który 
jest korzystniejszy od obowiązującego w latach poprzednich. W jego obecnych zapisach nie 



23 
 

ma zastrzeżenia mówiącego o tym, że jeżeli na zadanie inwestycyjne pozyskane zostały 
środki zewnętrzne inne niż pożyczka,  nie ma możliwości skorzystania z umorzenia. Oznacza 
to zatem, że jeżeli Gmina będzie realizowała zadania z udziałem środków unijnych  
i korzystała jednocześnie z pożyczki, będzie mogła po spłacie 70 % zobowiązania 
wnioskować o umorzenie jego pozostałej kwoty. Zmiany odnoszą się również do okresu 
karencji, który do końca  roku 2011 wynosił 1 rok, a w tej chwili wynosi on do 3 lat oraz  
do czasu spłaty pożyczki, który wydłużony został do 10 lat. 
Burmistrz Więcborka realizując założenia budżetu Gminy na 2012 rok wnioskuje do Rady 
Miejskiej o podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na termomodernizację  
w wysokości 35.763,00 zł. Okres karencji pożyczki wyniesie 3 lata i okresem spłaty 
uwzględniającym okres karencji – 9 lat. 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

b) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji 
sanitarnej w ulicach Brzozowej i Lipowej w Więcborku”. 

 
W tym przypadku Burmistrz Więcborka proponuje zaciągnięcie w pożyczki w kwocie 
63.045,00 zł na takich samych warunkach, jak przedstawione w powyższym projekcie 
uchwały. 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna.   
Pytań ze strony radnych nie było. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 

Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 

/ Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 
� Ulica Wodna objęta jest zmianą organizacji ruchu. Po zatwierdzeniu projektu zmian na 

przedmiotowej ulicy obowiązywać będzie obustronny zakaz zatrzymywania się. 
/ Odp. na interp. Radnego Posieczek/ 
� Bezpański pies wałęsający się w okolicach Domu Kolejowego w Sypniewie został 

wyłapany i znajduje się w gospodarstwie rolnym w Lubczy. 
 
/Odp. na interp. radnego Kielich / 
� Na skrzyżowaniu ulic Na Skarpie, Brzozowej i Lipowej obowiązuje pierwszeństwo dla 

pojazdów nadjeżdżających z prawej strony, zdaniem zarządcy drogi brak jest podstaw do 
wprowadzenia oznakowania pionowego. 

� 13 kwietnia odbyło się spotkanie z wykonawca nawierzchni polbrukowej przy 
Gimnazjum w Więcborku, podczas którego ustalono przyczynę niewłaściwego odpływu 
wody. Wykonawca zobowiązał się do naprawy usterki na początku wakacji letnich 2012r..  

 
/ Odp. na interp. radnej Lida/ 
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� Ubytki w drogach gminnych bitumicznych są likwidowane systematycznie. Problem 
ubytków w drogach powiatowych został zgłoszony do  Zarządu Drogowego w Sępólnie 
Kraj. 

 
/Odp. na interp. radnej Sowińskiej / 
� Ogrodzenie placu zabaw w Więcborku przy parkingu zostało naprawione. Sugestia 

nasadzeń krzewów zostanie zrealizowana w postaci przesadzenia istniejących krzewów 
z Pl. Jana Pawła II przed planowana rewitalizacją 

 
/ Odp. na interp. radnego Piłka / 
� Sprawa ubytków w drodze relacji Borzyszkowo - Czarmuń oraz usunięcia zakrzaczeń na 

tym odcinku drogi zostanie zgłoszona do Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. 
 
/ Odp. na interp. radnego Kuszewskiego / 
� Zapytanie w sprawie budowy chodnika przy ul. I Armii Wojska Polskiego  

w kierunku Suchorączka zostanie przekazane do Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. 
� Pismo w sprawie ubytków w drodze na ul. Pocztowej zostanie wysłane do Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Tucholi. Sprawę zaniżonego włazu na ul. I AWP  przekazano do 
Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. 

 
/ Odp. na interp. radnego Grabinskiego / 
� Ewentualna budowa obwodnicy była przedmiotem rozmowy telefonicznej Burmistrza 

Więcborka z Dyrektorem  Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy- p. Marianem 
Kielnikiem. W rozmowie tej Dyrektor ZDW stwierdził jednoznacznie, że budowa 
obwodnicy nie jest planowana. Inwestycja ta nie znajduje się również w indykatywnym 
wykazie indywidualnych projektów kluczowych współfinansowanych w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 
Burmistrz skierował w tej sprawie pismo do posłanki p. Iwony Kozłowskiej z prośbą  
o zbadanie możliwości sfinansowania tej inwestycji z budżetu państwa. Posłanka 
poprosiła o więcej szczegółów, w tym informacji, czy są jakieś koncepcje, plany, 
obiecując pilotowanie tej sprawy. 

 
Odpowiedzi na interpelacje z bieżącej sesji  
 
/ Odp. na interp. radnego Wenda / 
� Informacja w kwestii braku tabliczki informacyjnej na trasie relacji Sypniewo – Iłowo 

zgłoszona zostanie do właściwego zarządcy drogi wraz z prośba o odpowiednie 
oznakowanie. 

� W ubiegłym roku Dyrektor KPK oraz samorządowcy wystosowali pismo do Marszałka – 
organu prowadzącego z prośbą o zmianę zapisu odnoszącego się do budowy budynków  
w odległości 100m od zbiorników wodnych  w określonych przypadkach. Na dzień 
dzisiejszy, pomimo monitu w sprawie odpowiedzi, takowej nie uzyskano. Niemniej,  
w nawiązaniu do interpelacji radnego, Urząd skieruje ponownie pismo do Marszałka  
z zapytaniem, jakie czynności w tej sprawie podjęto, czy powołano Zespół, który tym 
zagadnieniem się zajmie, cz też nie należy robić sobie w tej sprawie żadnych nadziei.  

 
/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego /  
� Interpelacja radnego Mroczkowskiego została złożona na piśmie i również w tej formie 

zostanie udzielona na nią odpowiedź.  
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/ Odp. na interp. radnego Grabinskiego / 
 
Burmistrz Wi ęcborka zapytał radnego, kto zmierzył poziom hałasu, który podał radny w 
wysokości 65 decybeli. 
 
Radny Grabinski wyjaśnił, że mierzył ten poziom urządzeniem, które nie jest atestowane, 
dlatego też zwrócił się z prośbą o pomoc w wyjaśnieniu tej kwestii. 
� Burmistrz stwierdził, że na ta chwilę nie może udzielić odpowiedzi. Wpierw musi 

sprawdzić, jakie są normy, procedury, i jaka może być w tym jego rola. Na pewno jednak 
sprawa nie pozostanie bez odzewu.   

 
/ Odp. na interp. radnego Wobszal / 
�  Radny złożył interpelacje w obecności Kierownika Policji, zatem burmistrz czuł się 

zwolniony z odpowiedzi i konieczności kierowania pisma do Posterunku Policji. 
 
Radny Wobszal zgodził się z powyższym. 
 
 
 
Ad. 19. Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Andrzej Wenda zapytał, czy odbył się już przetarg dotyczący remontu świetlic 
wiejskich i w jakiej kolejności zadanie będzie wykonywane. 
 
Pan Bąk odpowiedział, że przetarg w powyższej sprawie się odbył, a przekazanie placów 
budowy wraz z objazdem wszystkich świetlic nastąpi po majowym weekendzie. 
Harmonogram ustalony zostanie z sołtysami poszczególnych sołectw.  
 
Radny Wilczyński pytał z kolei, jak dalece posunięte są sprawy związane z budową boiska 
„ORLIK” oraz czy podpisane są już plany budowy dotyczące Rewitalizacji więcborskiego 
Rynku. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka powiedziała, ze przetarg na zadanie budowy boiska 
„ORLIK” jest już w zasadzie przygotowany natomiast jego ogłoszenie nastąpi po uzyskaniu 
promesy z Ministerstwa Sportu. Wynika to z tego, że całość wydatków na ta inwestycję 
umieszczona jest po stronie wydatków ale jednocześnie po stronie dochodów ulokowana jest 
dotacja zarówno z Ministerstwa Sportu i Urzędu Marszałkowskiego, czyli per saldo mamy 
tylko wkład własny w budżecie i żeby podpisać wniosek upoważniający do ogłoszenia 
przetargu należy mieć zagwarantowane na piśmie środki zewnętrzne  wymienione powyżej. 
W dniu sesji podpisana została umowa partnerska z Urzędem Marszałkowskim na realizację 
„ORLIKA” natomiast promesa z Ministerstwa Sportu, według informacji posłanki p. Iwony 
Kozłowskiej, jest już przygotowana i na dniach powinna pojawić się w urzędzie Gminy.  
Po jej otrzymaniu ogłoszony zostanie przetarg. 
30 kwietnia złożony zostanie wniosek na Rewitalizację, tego dnia lub po świętach majowych 
przedłożona zostanie także w Urzędzie marszałkowskim dokumentacja przetargowa zadania 
celem sprawdzenia jeszcze przed sprawdzeniem jej przez ich kontrolerów. Chodzi  
o zabezpieczenie poprawnej procedury, a sam przetarg planowany jest w miesiącu maju po 
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uzyskaniu z Urzędu Marszałkowskiego „zielonego światła”. Rozstrzygnięcie przetargu 
nastąpi w czerwcu, pod jego koniec planowane jest uzyskanie prawomocnych pozwoleń,  
a w lipcu rozpocznie się przebudowa. 
 
W tej części głos zabrał również radny Sejmiku Wojewódzkiego p. Marek Witkowski, 
który odniósł się do kwestii zapisu dotyczącego budowy poniżej 100m od linii brzegowej 
zbiorników wodnych. Stwierdził on, że Marszalek udzielił w tej sprawie informacji. Radny na 
bieżąco prowadzi rozmowy z Przewodniczącym Komisji Ochrony Środowiska względem 
tego zagadnienia i uważa, że funkcjonująca Komisja odnośnie ochrony środowiska, która 
została specjalnie powołana przez Marszałka może zostać pominięta przykładem Parku 
Nadwiślańskiego, gdzie wymóg 100m jest zaznaczony tylko od zbiorników hektarowych. Pan 
Witkowski nadmienił, iż spróbuje zobaczyć, jak można zmienić Statut Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego na wzór Parku Nadwiślańskiego. Aktualnie najważniejsza sprawą 
konsultowaną z samorządami w Sejmiku jest sprawa śmieci. Sejmik przedstawił koncepcję 
podzielenia województwa na kilka regionów przyporządkowujących inne gminy do dwóch- 
trzech instalacji spalarni śmieci. Na spotkaniu w Przysieku przedstawiciele samorządów 
podnieśli, aby zrobić jeden duży okręg, gdzie samorządu będą mogły sobie wybierać dowolna 
instalację i ten kierunek uznano za słuszny.  
W temacie Rewitalizacji w połowie maja Urząd Marszałkowski organizuje spotkanie, na 
którym chce przedstawić dotychczasowe doświadczenia w tym zakresie, a dla Więcborka 
termin ten wyznaczono bodajże na 15 maja.  
 
Zastępca Burmistrza Więcborka sprostowała, że chodzi tu o 14 czerwca.  
 
Pan Witkowski przyznał, że może być też 14 czerwca i jeżeli ktoś z radnych byłby 
zainteresowany mógłby wziąć w tym spotkaniu udział. W trakcie będzie można dowiedzieć 
się, co przy okazji rewitalizacji można zrobić dodatkowo. 
 
Burmistrz Wi ęcborka wyjaśnił, że w rozmowie z p. Fifielskim ustalił, że jedyne pismo jakie 
doszło w kwestii strefy zabudowy w KPK z Urzędu Marszałkowskiego datowane jest na 
stycznia br. I mówi o tym, że sprawa jest w toku. 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                      w Więcborku 
 
                                                                          /-/    mgr inż. Józef Kujawiak  
 
 


